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 Or. 0002.8.2011 
P R O T O K Ó Ł  Nr XI/2011 

z XI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 
 z dnia 28 października 2011 roku 

 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,  
ul. Mickiewicza 46 w godz. 9.05 – 11.00. 
 
Ustawowy skład Rady  – 15 radnych 
Obecnych                       – 14  
Nieobecnych                   –  1 
Frekwencja                     – 93% 

  
Obecni radni: 

1. CAR MIKOŁAJ – Knorydy 
2. CHILKIEWICZ JERZY – Chraboły 
3. GAŁUSZEWSKI WALENTY – Parcewo 
4. KAMI ŃSKI LESZEK – Skrzypki Duże 
5. KORSZAK MARIUSZ – Haćki  
6. ŁOZOWIK PAWEŁ – Saki 
7. MATEUSZUK MIECZYSŁAW – Nałogi  
8. NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – Knorozy  
9. OLSZEWSKI STANISŁAW – Piliki 
10. PAC BARBARA – Łubin Kościelny 
11. PAWLUCZUK JAN – Widowo  
12. SIEMIENIUK SŁAWOMIR – Rajki  
13. TYNIEWICKI ANDRZEJ – Pilipki  
14. WYSZKOWSKI ANATOLI – Augustowo  

 
Nieobecny – ANDRZEJ BOROWSKI – Hryniewicze Małe 
 
Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 
2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 
3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 
4. JAN WOŁOSOWICZ – Radca Prawny 
5. Sołtysi z terenu gminy (frekwencja 92 %). 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przebieg sesji protokołowała – Inspektor ALA WAWULSKA. 
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Do pkt. 1) 
Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI  o godz. 

9.05 otworzył XI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Przywitał wszystkich 
obecnych, w tym nowo wybranego radnego Leszka Kamińskiego. 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 14  
radnych, więc obrady są prawomocne.  
 
Do pkt. 2)   
 Zawiadomienie na sesję z proponowanym porządkiem obrad stanowi 
Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zaproponowany i uzupełniony na 
posiedzeniu Komisji porządek obrad. Uzgodnione na posiedzeniu Komisji zmiany 
polegają na: 

- dodaniu pkt 3) o brzmieniu “Wręczenie zaświadczenia radnemu wybranemu w 
wyborach uzupełniających do Rady Gminy Bielsk Podlaski oraz złożenie przez 
radnego ślubowania”, 

- dodaniu pkt 4) o brzmieniu: “Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr I/3/2011 z dnia 1 grudnia 2010 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
i komisji stałych Rady Gminy”, 

- dodaniu pkt 10) o brzmieniu: “Powzięcie uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości”. 

 
Przewodniczący zapytał radnych, czy nie wnoszą innych propozycji zmian. 

 Ponieważ radni nie zgłosili żadnych wniosków, porządek obrad został 
poddany pod głosowanie:   
 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (13 radnych uczestniczyło w 
głosowaniu - bez Leszka Kamińskiego, który jeszcze nie złożył ślubowania, 13 
głosów "za") Rada Gminy przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku sesji. 
3. Wręczenie zaświadczenia radnemu wybranemu w wyborach uzupełniających 

do Rady Gminy Bielsk Podlaski oraz złożenie przez radnego ślubowania. 
4. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2011 z dnia 1 grudnia 

2010 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej i komisji stałych Rady 
Gminy. 

5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 września 
2011 roku. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań przez Zakład Usług Komunalnych w Bielsku 
Podlaskim za 2010 rok i I półrocze 2011 r. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego. 
8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018. 
9. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
10.  Powzięcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
11. Powzięcie uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność Dyrektora 
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Zespołu Szkół w Augustowie. 
12. Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady 

Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz 
jednostek organizacyjnych za 2010 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym od dnia 
30 września 2011 r. do 27  października 2011 r. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zamknięcie obrad. 
  

Do pkt. 3)   
Przewodniczący Rady Gminy odczytał, stanowiące Załącznik Nr 5 do 

protokołu,  obwieszczenie Komisarza Wyborczego w Białymstoku z dnia 24 
października 2011 r. o wynikach wyborów uzupełniających do Rady Gminy 
Bielsk Podlaski przeprowadzonych w dniu 23 października 2011 r. Pogratulował 
wyboru LESZKOWI KAMIŃSKIEMU oraz wręczył mu zaświadczenie Gminnej 
Komisji Wyborczej w Bielsku Podlaskim o wyborze na radnego – Załącznik Nr 6 
do protokołu. Kopię obwieszczenia przekazano sołtysom z okręgu wyborczego Nr 
2 w celu podania do publicznej wiadomości. Następnie, prowadzący obrady 
zaproponował przystąpienie do złożenia  przez radnego ślubowania. Wyjaśnił, że 
zgodnie z art. 23a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym  radni przed przystąpieniem do wykonywania mandatu składają 
ślubowanie. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 
odczytał rotę ślubowania:  

 
 “Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 

Po odczytaniu roty ślubowania  LESZEK KAMIŃSKI wypowiedział słowo 
“Ślubuję” dodając na końcu “Tak mi dopomóż Bóg”. Od tego momentu LESZEK 
KAMI ŃSKI może wypełniać mandat radnego.  
 
Do pkt. 4)   
 Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji oraz rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/2011 z dnia 1 grudnia 2010 r. w 
sprawie powołania Komisji Rewizyjnej i komisji stałych Rady Gminy, określenia 
przedmiotu ich działania i składu osobowego, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że w związku z wyborem radnego Leszka 
Kamińskiego w miejsce Jarosława Ruty, który złożył rezygnację z pełnienia funkcji 
radnego, należy uzupełnić skład komisji. Odczytał wniosek, projekt uchwały, a 
ponieważ pytań i uwag nie zgłoszono – poddał pod głosowanie.   

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów 
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"za", 1 głos wstrzymujący się”) Rada Gminy przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/59/2011 
 z dnia 28 października 2011 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr I/3/10 z dnia 1 grudnia 2010 r. w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej i komisji stałych Rady Gminy, określenia 

przedmiotu ich działania i składu osobowego. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Do pkt. 5)   
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X Sesji Rady 
Gminy z dnia 30 września 2011 roku był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 
Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Ponieważ żadnych uwag nie wniesiono, 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przystąpienie do głosowania.   
 W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów 
“za”, 1 głos “wstrzymuj ący się”) Rada Gminy przyj ęła protokół z X Sesji Rady 
Gminy z dnia 30 września 2011 roku. 
 
Do pkt. 6)   
Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych w Bielsku Podlaskim za 
2010 rok i I półrocze 2011 r. stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Sprawozdanie 
przedstawił ANDRZEJ TARASIUK – Kierownik ZUK. Radni nie zgłosili żadnych 
pytań. Sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości w głosowaniu jawnym 
jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów “za”).   
 
Do pkt. 7)   
Wniosek Wójta Gminy o powzięcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu 
budżetowego, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał wniosek oraz projekt uchwały. Radni nie zgłosili pytań i uwag. Jedynie 
BARBARA DOBROGOWSKA – Sołtys Sołectwa Sierakowizna zapytała, kto będzie 
odpowiadał za realizację zadań, które dotychczas należały do ZUK- u. Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA wyjaśniła, że zadania te będą realizowane przez Gminę, czyli tak 
samo, jak było przed powstaniem Zakładu Usług Komunalnych. Ponieważ więcej 
pytań nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.  

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów 
"za", 1 głos “wstrzymuj ący się”) Rada Gminy przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/60/2011 
 z dnia 28 października 2011 r. 

w sprawie likwidacji zakładu budżetowego 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 
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Do pkt. 8)   
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej  Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018, stanowi Załącznik 
Nr 12 do protokołu. Wniosek przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik 
Gminy. Pytań i uwag nie zgłoszono, więc projekt uchwały, po odczytaniu został 
przez Przewodniczącego Rady Gminy poddany pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów 
"za", 1 głos “wstrzymuj ący się”) Rada Gminy przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/61/2011 
 z dnia 28 października 2011 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 
na lata 2011-2018. 

 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
Do pkt. 9)   
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy, stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. Treść wniosku oraz jego 
rozszerzenie przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA Skarbnik Gminy.  Ponieważ 
radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, Przewodniczący, poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 

 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za")  
Rada Gminy przyjęła  

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/62/2011 
 z dnia 28 października 2011 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Do pkt. 10)                           
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości, stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek oraz projekt uchwały. Omówił  
porównanie stawek dotychczas obowiązujących oraz proponowanych. Ponieważ 
radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów 
"za", 1 głos “wstrzymuj ący się”) Rada Gminy przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/63/2011 
 z dnia 28 października 2011 r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
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Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
Dodatkowo Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wnioskach, jakie 
wpłynęły od Wójta Gminy do Rady Gminy: 

- Nr Fn.3024.24.2011 z dnia 21 października 2011 r. o przyjęcie kwoty 186,68 
zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2012 rok – Załącznik 
Nr 18, 

- Nr Fn.3024.25.2011 z dnia 21 października 2011 r. o przyjęcie kwoty 74,18 zł 
jako podstawę wymiaru podatku rolnego na 2012 rok – Załącznik Nr 19.  

Odczytał oba wnioski, w których podane są stawki podatku rolnego i leśnego. 
Podkreślił, że są to stawki ustawowe uwzględniające wskaźniki Głównego Urzędu 
Statystycznego. Poinformował również, że wnioski były omawiane na ostatnim  
wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji i wywołały dyskusję. Ostatecznie 
radni przegłosowali, że proponowane stawki należy utrzymać, ponieważ średnia 
cena skupu żyta wskazana w komunikacie GUS jest ceną realną i na potrzeby 
podatku nie należy jej obniżać. Gmina ma duże potrzeby inwestycyjne, a każde 
zadanie jest kosztowne, radni i sołtysi chcą, aby na ich terenie realizować 
inwestycje, a wszystko kosztuje. Jeśli do budżetu gminy będzie wpływać więcej 
pieniędzy z podatku, wówczas więcej zadań będzie zrobionych. Zgodnie z 
obowiązującymi przepisami Rada Gminy może obniżyć cenę skupu żyta w celu 
obniżenia podatku rolnego. Dodał, że skutkiem tego będą mniejsze wpływy do 
budżetu oraz zmniejszenie subwencji ogólnej dla gminy. Biorąc pod uwagę te 
okoliczności, radni na wspólnym posiedzeniu komisji w wyniku głosowania 
uznali, że podatki pozostaną na poziomie ustawowym. W tej sytuacji nie trzeba 
przyjmować uchwały Rady Gminy. 

 
Do pkt. 11)           
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o rozpatrzenie i przyjęcie projektu uchwały 
w sprawie rozpoznania skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie 
stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
GAŁUSZEWSKI odczytał wniosek, a następnie poinformował, że na wspólne 
posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy w dniu 27 września br. zostali 
zaproszeni skarżący pracownicy szkoły oraz Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie. 
Obie strony przedstawiły swoje stanowisko w sprawie będącej przedmiotem skargi. 
Załączony do wniosku projekt uchwały jest stanowiskiem radnych w tej sprawie. 
Przewodniczący dodał, że Rada Gminy nie jest organem do prowadzenia czynności 
śledczych. Jeśli ktoś uważa, że doszło do kradzieży, powinien zgłosić na Policję, a od 
rozstrzygania sporów między pracownikiem i pracodawcą są Sądy Pracy.  
WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał projekt uchwały, a ponieważ pytań i uwag 
nie zgłoszono – poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym większościa głosów (13 obecnych, 12 głosów 
"za", 1 głos “przeciw”) przyj ęła  
 

 
U C H W A Ł Ę   Nr XI/64/2011 
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 z dnia 28 października 2011 r. 
w sprawie rozpoznania skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół w 

Augustowie. 
 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
Do pkt. 12)   
Analiza oświadczeń majątkowych przeprowadzona przez: 
- Przewodniczącego Rady Gminy w stosunku do oświadczeń złożonych przez 
radnych, 
- Wojewody Podlaskiego – w stosunku do oświadczeń złożonych przez 
Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy,  
- Wójta Gminy w stosunku do oświadczeń złożonych przez pracowników Urzędu 
Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych, 
- Naczelnika Urzędu Skarbowego – w stosunku do wszystkich złożonych oświadczeń 
 – stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy odczytał 
wszystkie wymienione pisma. 
Pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Do pkt. 13)   
 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 
międzysesyjnym od 30 września 2011 r. do 27 października 2011 roku, stanowiące 
Załącznik Nr 23 przedstawiła RAISA RAJECKA. Dodatkowo Pani Wójt: 

- zwróciła się do Sołtysów o przekazanie w swoich sołectwach informacji o 
możliwości składania wniosków na dofinansowanie budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków, przypomniała zasady dofinansowania (pisemną 
informację przekazano wszystkim sołtysom), 

- przekazała ofertę dotyczącą bezpłatnej sterylizacji suczek prowadzonej przez 
Lecznicę dla zwierząt przy ul. Jagiellońskiej, zwróciła się z prośbą o 
poinformowanie mieszkańców (oferta dotyczy psów mających właścicieli), 

- przekazała ostrzeżenie przed nieprzemyślanym zakupem rzeczy 
proponowanych przez osoby prowadzące tzw. sprzedaż obwoźną. Przed 
każdym zakupem należy dobrze się zastanowić, a nie godzić się na zakup na 
kredyt (poinformowała, że w ostanich dniach zgłosiła się mieszkanka gminy, 
która stała się ofiarą nieuczciwego sprzedawcy).  

Pytań i uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy dziękując za 
przedstawienie sprawozdania, przyznał, że ludzie są bardzo ufni i coraz częściej są 
ofiarami oszustów. Zaapelował o rozwagę i czujność. 
 
Do pkt. 14)   

WALENTY GAŁUSZEWSKI  poinformował, że od ostatniej sesji Rady 
Gminy nie wpłynęły żadne interpelacje.  
 W powyższym punkcie radni również podczas sesji nie zgłosili żadnej 
interpelacji, ani zapytań. 
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Do pkt. 15)   
 W związku z brakiem interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 
  
Do pkt. 16)   
 Przewodniczący  Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wolnych  wniosków i 
informacji.  
Wypowiedzi sołtysów dotyczyły m.in. planów remontowych świetlic, m.in. we wsi 
Bańki i Stołowacz. WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował, że na następny rok 
w budżecie gminy przewiduje się więcej środków na remonty świetlic na terenie 
gminy. Poprosił Panią Wójt o przybliżenie tematu i jeśli to możliwe o wskazanie 
kolejności planowanych robót. Wójt Gminy RAISA RAJECKA podkreśliła, że 
remonty świetlic są realizowane na terenie gminy sukcesywnie od kilku lat. Potrzeby 
w tym zakresie są bardzo duże, ale nie ma szansy, żeby wyremontować wszystkie. 
Nie da się zrobić remontu “po łebkach”, bo w krótkim czasie wszystko zacznie “się 
sypać”. W 2011 r.  były remontowane świetlice za środki pozyskane z zewnątrz. 
Poinformowała, że na 2012 rok będą składane wnioski na świetlice w m. Parcewo i 
Krzywa, a następnie na świetlice w Bolestach i Hryniewiczach Dużych. Świetlica w 
Stołowaczu przewidziana jest na później. W budżecie na 2012 rok, którego projekt 
przedkłada się Radzie Gminy do 15 listopada, przewiduje się 200 tysięcy zł na 
remont pozostałych świetlic. Nie zapadła jeszcze decyzja co do kolejności.  Na 
początek zostaną wybrane te najpilniejsze, być może Ogrodniki, Stołowacz, Bańki. 
Podstawą do analizy są protokoły z zebrań wiejskich odbytych podczas ostatnich 
wyborów sołtysów i rad sołeckich. Aktualnie jest zapotrzebowanie na 27 świetlic. 
Pani Wójt podkreśliła, że niektóre świetlice nie były remontowane od czasu ich 
powstania, np. we wsi Zubowo.  Natomiast w Stołowaczu budynek był remontowany 
20 lat temu, ale jest bardzo zniszczony, pomimo, że mieszkańców jest bardzo mało.  
Poza tym należy dokończyć remont w Grabowcu i Widowie.  Dodała, że w 
niektórych przypadkach trzeba podejmować decyzję, czy budynek remontować, czy 
budować nowy. Wyjaśniła różnice w przygotowywaniu dokumentacji (pozwolenie na 
budowę, projekt budowlany).  Takie dylematy dotyczą m.in. świetlicy w Zubowie, o 
czym była mowa na ostatnim posiedzeniu Komisji. Poinformowała, że w dniu 
dzisiejszym nastąpi odbiór drogi (wspólnie z Powiatem) w Skrzypkach Małych. 
 Sołtys Sołectwa Bańki – HALINA SKRZYPKOWSKA zaproponowała 
zmienić przebieg zebrań organizowanych podczas wyborów sołtysów i rad sołeckich, 
mianowicie należałoby wprowadzić punkt, w którym byłoby wykazane, co gmina 
zrobiła w czasie ostatniej kadencji (dotychczas takie sprawozdanie składał jedynie 
Sołtys), a mieszkańcy ciągle twierdzą, że Sołtys nic nie robi. 
 Odpowiadając na powyższą sugestię, Pani Wójt podkreśliła, że  sołtys bez 
gminy nie jest w stanie wiele zrobić dla sołectwa. Praktycznie we wszystkich 
przedsięwzięciach bierze udział gmina (wymieniła kilka przykładów wspólnych 
działań m.in. na terenie sołectwa Bańki: droga, garaż dla OSP). Pani Wójt wyraziła 
swoje zdziwienie takimi wypowiedziami sołtysów. Podkreśliła, że wybrani sołtysi 
wyrazili zgodę na kandydowanie i mieli świadomość, jak wygląda wypełnianie tej 
funkcji. Przyznała, że jest dużo obowiązków, ale sołtys otrzymuje też dietę. Jest to 
osoba stanowiąca niejako łącznik między mieszkańcami i gminą. To sołtys powinien 
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zgłaszać wszelkie nieprawidłowości dotyczące funkcjonowania oświetlenia 
ulicznego, wówczas pracownicy gminy mogą na bieżąco zareagować. Zdarza się, że 
zgłoszenia przychodzą też od mieszkańców, którzy dzwonią nie tylko do urzędu, ale 
również poza godzinami pracy do domu i nikt nie ma o to pretensji. Sołtys 
Sierakowizny – Pani BARBARA DOBROGOWSKA potwierdziła, że rzeczywiście 
bez Wójta w terenie niewiele można zrobić, zwłaszcza że potrzebny jest sprzęt. 
RAISA RAJECKA powiedziała, że Gmina jest bardzo duża, liczy 61 miejscowości, a 
w mesiącu są tylko 22 robocze, więc łatwo jest policzyć, że nie da się w tym czasie 
skierować sprzętu do wszystkich potrzebujących wsi. Jeśli gdzieś jest awaria, 
wówczas sprzęt należy skierować właśnie w to miejsce, nawet, jeśli wcześniej były 
inne plany. Pani Wójt zaapelowała do sołtysów o zrozumienie i większe 
zaangażowanie ze strony wszystkich mieszkańców. Podkreśliła, że nie należy 
“oglądać się” tylko na gminę. Mówiąc o tym podał dobre przykłady organizacji pracy 
w sołectwie z dużym zaangażowaniem mieszkańców, np. w Sołectwie Zubowo. 
Niektórzy proszą tylko o przywiezienie żwiru, czy ziemi deklarując, że 
rozplantowaniem zajmą się sami. Jest to ogromne ułatwienie pracy dla gminy. 
RAISA RAJECKA podziękowała wszystkim tym, którzy prezentują taka postawę i są 
dobrymi przykładami gospodarowania na swoim terenie.  
 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że wszyscy służymy mieszkańcom, 
ale nie ma możliwości, żeby zadowolić wszystkich. Więcej wypowiedzi nie było. 

 
Do pkt. 17)   
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
– WALENTY GAŁUSZEWSKI   o godz. 11.00 zamknął  XI   Sesję Rady Gminy 
Bielsk Podlaski. 
 
 
Protokołowała: 
Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady 
Walenty Gałuszewski 

 
 


